
Benvolguda senyora Mercè Massa,

La Direcció de l’Institut Francisco de Goya ens ha reenviat la seva resposta negativa en relació a la
nostra petició de subministrament dels 90 ordinadors per a l’alumnat de 1r de l’ESO del curs 2023-24. Li 
traslladem el nostre malestar per no haver respost directament a l’AFA, que és qui lidera la iniciativa, i
que compta amb el vistiplau de la Direcció del centre, a la qual evidentment pot mantenir informada
posant-la en còpia de la resposta.

L’argumentari que addueix respecte a la justificació de perquè els ordinadors no arribaran  a l’alumnat
fins a, com a mínim, gener del 2024 no és satisfactòria: continua allargant la problemàtica que ens
ocupa sense donar una solució efectiva i immediata a la necessitat imperant de la dotació dels
ordinadors, que no es pot ajornar de cap de les maneres.

Com vostè mateixa reconeix en el seu escrit “us mancaria rebre 178 equips per cobrir la matrícula de 1r i
2n d’ESO aquest curs (181 alumnes a 8 de maig)”, per tal de fer efectiu aquest desplegament informàtic
que permetés el seguiment acadèmic dels estudiants, ja que actualment no hi ha llibres en paper, i
aquesta és actualment “conditio sine qua non” per estudiar al nostre centre.

En el seu escrit sí esmenta però, la cobertura informàtica per l’alumnat vulnerable o amb circumstàncies
excepcionals, fet que ens sembla coherent i necessari. En aquest sentit, podeu dotar també d'aquest
material a la resta de l'alumnat fins que arribin els ordinadors portàtils, per exemple.

Des de l’AFA li traslladem el nostre profund malestar per la situació de falta d’ordinadors des de fa tres
cursos lectius o quatre  si, com pretenen, no doten a temps de les unitats necessàries al setembre.
L’aprovació dels pressupostos a la què vostè es refereix no justifica tots aquests anys de retard en
l’adjudicació dels ordinadors i ja hi ha moltes famílies afectades que han hagut de comprar-se’ls, quan
no hauria d’haver estat així. Ja li avancem que les noves famílies que s’incorporaran al setembre a
l’institut no estan disposades a pagar un ordinador nou quan la previsió és que durant el mes de gener
hi arribin les dotacions.

La manca de planificació de l’Administració no és un problema que les famílies haguem de solucionar o
pal·liar perquè l’Administració Pública no vulgui assumir la seva responsabilitat en relació a la dotació
d’equips informàtics per a l’alumnat, per tant, assumeixin i resolguin el problema, no el traslladin a les
famílies.

L’AFA de l’institut ha reclamat en nombroses ocasions al Consorci sobre aquest tema que ens preocupa
i indigna a parts iguals, i sempre s’ha sentit desemparada davant els responsables públics. El nostre
institut és un dels pioners en l’adaptació del Pla d’Educació Digital de Catalunya (PEDC)  que impulsa el
Departament d’Educació, amb la voluntat de la utilització de la tecnologia a nivell educatiu, però això és
materialment impossible si no es dota a l’alumnat dels equips informàtics necessaris. Per tot això, l’AFA
li demana urgentment  l’avançament de 90 ordinadors per fer front a l’inici de curs per a l’alumnat de 1r.
de l’ESO, entenent que es podria ajornar la resta d’equipaments informàtics que manquen fins al gener
del curs 2023-24.

En la instància inicial ja vàrem proposar una solució parcial per suplir temporalment la falta d’equips
informàtics, suggerint-vos el lloguer (rènting) o la subvenció econòmica dels ordinadors per tal que les
famílies els adquirissin. Tot i que no  som nosaltres els qui els hem de dir-vos com actuar, considerem
que amb la seva posició d’alt càrrec disposarà dels mitjans tècnics, personals i econòmics suficients per
fer front a aquesta situació que portem massa temps arrossegant.



Confiem en què comprengui la urgència i la gravetat de la situació ja que és evident l’abandonament al
que estem sotmesos any rere any per part del Consorci i el Departament d’Educació. L’encoratgem a
oferir-nos una solució definitiva i immediata a la problemàtica dels ordinadors al nostre centre ja que és
la seva obligació com a gestora dels centres públics d'educació secundària; no la nostra com a famílies.

Atentament,

AFA de l’Institut Francisco de Goya


